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 בס"ד 

 25פרוטוקול מס 

  ישיבת ועד מקומי חשמונאים

 5.5.2020תאריך הישיבה:  

 

 דוד רוטר, ,שלומית  פורמנסקי ,משה ישרוף פנינית אברך חברוני, אהרן צוקר,: נוכחים

 .מיכאל פורר ,יעיש ציונה שרוני, אילן, בנג'י אקמן               

 (ZOOM) וידאו בשיחת התקיימה הישיבה -

 

  עקב פטירת אביו ז"ל.הוועד מוסר תנחומים לבנג'י אקמן בשם כל היישוב, 

 .עוד לדאבה תוסיפו ולא וירושלים ציון אבלי שאר בתוך אתכם ינחם המקום

 

 סדר היום:

 אישור פרוטוקול קודם. 1

ולאחר ביצוע מעודכנת משימות טבלת לאחר העברת  קודם יאושר במייל פרוטוקול  א.

 .בקשו על ידי חברי הועדהתיקונים שהת

 

 יו"ר  עידכוני. 2

מחשבה על צרכי עברו תוך  האירועים.אירועי יום העצמאות בצל הקורונה היו אתגר גדול  א.

ככל שניתן  להשקיעגדול נעשה מאמץ  הציבור ורצון עז לשמח את התושבים בחג חשוב זה.

, תודה מעומק לב לוועדת תרבות ולחברות הועדה על השקעה של  ולגעת בכל תושב ותושב

אישי אשר פוזר על ידי  חולק שי הערכה.התושבים הגיבו ב .ימים ולילות בחשיבה ובביצוע (

המועצה חילקה דגלונים  בנוסףו( כך הערכתנוועל  – בעזרתו של מילטי לוינסוןמתנדבים )

 וקרטיבים לילדים. 

רבה על ידי הערכה ב והתקבלעל אף שהיו וירטואליים  זיכרוןויום ה השואהיום  יאירוע ב.

 באיכות וברגש שהועבר.-הייתה עבודה מדהימה של הנוער  .התושבים

 :היו"ר ותתוד ג.

כל מי שעזר לוהמדהים נוער ל לבר הקומונרית, ,שירה היילברון ואביטל שרון -לרכזות הנוער  -

 -ועדת תרבות ובריינה הרטמן פנינית יו"ר הוועדה וחברות  ובראשם  בהפקת יום העצמאות

 רכזת הקהילה.

 עדת נוערויו"ר ו - אהרן צוקר -

 עדת דתויו"ר ו -רוטר  דוד  -

 תודה. טקסים מכובדים. ארגןכי הנוער הצליח לבהערכה הוועד מצטרף לברכות  וציין  - 

הוכן מכתב אישי לכל שלוש ונפגעי פעולות האיבה  מערכות ישראל כרון לחללייזהבערב יום  ד.

רה אישית מכתב פנינית מס  .הרטמןבסיוע בריינה תושבי היישוב עשרה המשפחות השכולות 

 .בשם הועד והיישוב כולו ופרח לכל משפחה

להתמקד בתפקיד יו"ר ועדת תרבות כדי תפקיד יו"ר מהתפטרה כידוע לחברי הועד, פנינית  ה.

מביעה הערכה לבריינה הרטמן רכזת  .אותם הצבנו בתחילת דרכנוהגשמת יעדים לוהועד 
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מבקשת לקבל  .עמם זכתה לעבודמהשנתיים האחרונות  קהילה ולכל צוות וועדת תרבותה

באם לא ניתן להציג . היו"ר יצטרך לטפל בתקציב גדול .תמועמד מהוועד ליו"ר וועדת תרבו

בועדה העבודה  .מבקשת נציג מהוועד שישגיח על ניצול התקציבועדת תרבות, מועמד ליו"ר 

 בתחום התקציב.הן בתחום הקהילתי והן ל תוך התמודדות עם אתגר גדותבצעת מזו 

הוועד מבקש לקחת  הוועד הביע הערכה לפנינית על ניהול מקצועי ומוצלח של וועדת תרבות. ה.

 .ויועלו הצעות להובלת ועדת תרבות בישיבת הועד הבאהזמן לחשיבה 

שטחים פתוחים על כניסת כביש גרוס מחר לישוב לטובת ריפוד מתחמים ב הועד עודכן ו.

 ברחבי היישוב.

 

 העברת הגבייה למועצה  -דיון. 3

פנינית הציגה את הנושא לדיון: המועצה מעוניינת לגבות את הארנונה של המועצה ישירות  .א

מטפל בגבייה ומתחשבנת עם המועצה כל חודש ובסוף שנה מהתושבים. עד כה היישוב היה 

היישוב היה מקבל החזר מהמועצה שהיוותה מקור זה  על "שירות"בהתאם להקצבות. 

ית קשר ילבנהחזון של המועצה שינוי זה משקף את  ההכנסה העיקרי )והבלעדי( של היישוב.

 על ידי המועצה ישירות לתושבים. םשירותים מוניציפלייהענקת יר עם התושב ויש

-ל 6.4%-מגבייה עבור "שירות" ההחזר ישוב, המועצה הורידה את הללא התייעצות עם הי ב.

קיצוץ זה היווה פגיעה משמעותית בתקצוב  .חלטת המליאהבהתאם לה 3/2019מאז  4.6%

 על פי התקציב שנבנה והוגש למועצה. 2019-ועדות היישוב ל

דמי "שירות" התשלום ליישובים עבור סעיפי ביטלה את מליאת המועצה  1/1/2020 מאז ג.

 .להם זכינו כל שנהניהול תקין בים עבור יכן תקצארנונה וה גביית

גם כאשר נגבו  מהסכום שדרשו לגביית ארנונה, 100%בפועל, היישוב תמיד שילם למועצה  ד.

היתה להמשיך ולהעלות את דמי "שירותי" הגבייה ובכך  ועד הנוכחי. כוונת ה100%-פחות מ

אש והמשך גביית בפועל, בהפסקת התשלום ללא הודעה מר ליצור תזרים חיובי ליישוב.

 !חסכונות ותזרים היישובב משמעותית פגיעההמועצה יצרה  2020ברבעון הראשון של  100%

  לה, וביניהם: ווחברי הועד העלו מספר הצעות לפעלדיון הנושא עולה על כן  ה.

  יה של הארנונה למועצההעברת הגבי( 1)        

 למועצה, כולה בייה ג( העברת כלל ה2)        

 .בתשלום אוטומטי )הוראת קבע( העברת גביית כספי ארנונה למועצה( עצירת 3)        

שאינו סופי.  מהמועצה הופצו במייל והוצגו בישיבה נתוני התקציב האחרון לצורך הדיון  ו.

מת בהעברות מהמועצה להקצבות , ניהול תקין ודמי טיפול קודהובהר כי במקום החלוקה ה

 2019ול למ 2020-בהנתונים מציגים קיצוץ ארנונה הועמדה הקצבה יחידה כמספר אחיד. 

 !₪ 177,447כאשר חישוב שלנו מציג קיצוץ של ₪  147,901בסך 

 אל:מהנתונים עלו מספר שאלות הדורשות בירור נוסף על ידי מיכ ז.

 ?הנ"ל בסעיף קטן )ו(הסיבה לפער בחישוב  (1)

משפחות כאשר בגביית דמי שמירה מבוסס  587מבקשים לברר למה ההקצבות תוכננו לפי  (2)

 ומה מספר המשפחות בפועל? משפחות 714על 

יש לעקוב כי היישוב מקבל מתחילת שנה רטרו השתתפות גני בדמי שמירה שלא הועברו עד  (3)

 כה.

 לטובת פיתוח?!₪  106,000להעמיד יש לבדוק אם מתוך ההקצבות נצטרך  (4)
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הוקרא מתוך נאמר שהסכומים של ההקצבות אינם סגורים )לדוגמא,  3/2020גם בהקצבות  ח.

טרם בוצע "יישור קו" להקצבות קודמות )ינואר +פברואר(. יו"ר  ,כמו כן(. דף הקצבות

 העלויות של מגפת הקורונה.לאור נוספים המועצה הבהיר כי צפויים קיצוצים 

הוועד רואה   -. בפועל  "פות של משיטופל ב"כפהיישוב ינאמר כי הנהלת המועצה מ במסרים ט.

כי  רושםלמרות ה עדר מקורות הכנסה.יההתחשבות בבעיה שאין הכרה בצרכים של היישוב ו

וההכנסה היא  אוכלוסיות חלשות נם גםבישוב יש ,שוב עם אוכלוסייה מבוססתבימדובר 

 .יס התושבים בלבד דרך הארנונה היישוביתמכ

לשינוי. במהלך  מידייםהועד הדגיש את הבעייתיות במצב שנוצר המצריך נקיטת צעדים  ט.

 הדיון הועלו כמה נקודות חשובות:

. אנחנו המועצה דיווחה כי בחמישי שעבר היו אמורים לתאם עימנו העברת הגבייה למועצה (1)

 הדבר טרם קרה. הראשונים בתור כעת למעבר.

 גבות מהתושבים.למצב שהמועצה גובה מהיישוב יותר ממה שהיישוב מצליח לא ייתכן  (2)

בדיוק כפי שהמועצה בעצמה מתנהלת עם גביית תשלומי השמירה מתושבי גני מודיעין 

במיוחד מכיוון שבשל הקורונה אנו נתקלים  .רק את מה שהצליחה לגבות ומעבירה ליישוב

  .בקשיים מוגברים בנושא גבייה מהתושבים

 בצורה אחראיתלנהל את הישוב  אשר יקשה מאדעל תזרים הכספים הישוב יאבד שליטה  (3)

מכיוון שלא ניתן לסמוך שהמועצה תעביר תקציב בכל  ולתכנן לטווח הארוך ואולי אף הקצר

 .חודש נתון בהתאם להתנהלותה עד כה

 חובות כלפי הישובע"י המועצה. מדובר בכבר חובות ארנונה שהישוב חויב ₪ מיליון  1.5יש  (4)

ישירות הארנונה גביית עם העברת  .אשר העביר כספים למועצה עבור אותם תושבים

אמר לאייל אפי פלס בפגישה לפני שבועיים . םמהחייבי יקשה על הגבייהזה אולי  – למועצה

 .ולעגן זאת בכתב שארו בישוב אך צריך לוודא שכך יהיהיכי חובות עבר י

החלת  תהיה וכאשר באם בכלל מועצהוה הארנונה, היישוב סטטוס לגבי שאלה הועלתה (5)

 .(100-ה ותוכנית הקואליציה להסכמי)בהתאם  ושומרון יהודה על ישראל מדינת ריבונות

הוסבר כי אופן ההתנהלות כיום היא שהמועצה מסכמת את כל ההקצבות /העברות כספים    ( 6)

להעביר אלינו למול חיובים שונים שצריכה לחייב את הישוב ומבצעת חיוב/זיכוי שצריכה 

 יחיד של תוצאת כל הסכומים.

 למועצה הגבייה כספי העברת את לעצורלהצבעה כדלקמן: עלתה הצעה בהתאם לנ"ל הו .י

 .8:1 של ברוב התקבלה ההצעה. כלומר ביטול הוראת הקבע –אוטומטית  ורהצב

רי הפעולה עמה על דלמלחמה עם המועצה אלא משנה את הס איננו יוצאהועד הבהיר כי  יא.

כסף שמגיע למועצה מאת היישוב  כל. במסגרת היישובית מנת להתנהל באחריות כלכלית

  .תשלום דרישת לאחר בנקאיתיועבר על ידי העברה 

להעברת הוראות קבע ישירות בבקשה חשש שהמועצה תפנה ישירות לתושבים  הועלה יב.

איננה המועצה כי לתושבים להבהיר  ישכי  הוחלט .כפי שעשתה ביישובים אחרים למועצה

במקום שהמועצה תעשה חישוב ותיקח  וזה פוגע בישוב ובתושבים. כבעבר מעבירה תקציבים

את הכספים שהיא דורשת אז עכשיו החיוב בחשבון יבוצע בהתאם שבון ישירות מהח

 ועבר.עד המקומי. כל שקל שמגיע למועצה יעם הוויחד לתחשיב שהוכן 

 לדון בנושא זה, הוועדמי שמוסמך לדון עם הוועד יישב עם או פייה הינה שגזבר המועצה יהצ יג.

היה  לאכה  עד כי מדגיש הועד .קיזוזי ההקצבות בוצעו ללא שיתוף הוועדבו בניגוד למצב ש
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 עדייןשו מגוונותאוכלוסיות  עם ,עצמאיים הכנסה מקורות ללא שהישוב לכך קשבבמועצה 

המועצה כי אנו היישוב  מנציגילשמוע  נמאס .הארוך לטווח כלכלית עצמו את לבסס נסהמ

 המעיד על הנתק שלהם מן המציאות. , דברבבנימין ביותר עשירה

שאמור  מודיעין גנימכי אם נעצור הרשאה לחיוב לא נקבל החזר דמי שמירה הועלה חשש  .יד

נקזז זאת גם במצב זה הובהר כי  .2020אפריל -ינואר אקטיבית עבורלהתקבל כעת רטרו

 ., מה שחידד את חשיבות המהלך שהוחלט עליולמועצהמהסכום שנעביר 

ולנקוט בצעדים הנדרשים  המועצה מבצעת חיוב /זיכוי בדוק מתילמיכאל הועד הורה ל .טו

 .בהתאם להחלטתה לעצירה מיידית של הוראת הקבע והעברת הכספים אוטומטית למועצה

 

  ועדות עדכוני. 4

  ועדת דת. א

מתוך ציפייה כי ההנחיות מאת הממשלה ומשרד הבריאות  נערכים לפתיחת בתי הכנסת .1

 .יאפשרו זאת בהקדם אך תחת מגבלות שנצטרך לוודא שנוכל לעמוד בהם

 

 ועדת חינוך .ב

 .שמחה על כך ששרה ברנר הצטרפה לוועדהשלומית עדכנה ב .1

לומדים אחים בהן רשימת משפחות ש ה הועדההכינהחזרה לפעילות בגני הילדים לקראת  .2

שלומית והועדה בקשר רציף עם הגורמים  בגנים ודואגים שכל האחים ילמדו באותם ימים.

 המקצועיים והפיקוח לניהול החזרה לפעילות של גני הילדים ובית ספר הממ"ד.

 ם בגני מודיעיןישובי הסביבה ישובצו לגניימכתב למועצה בבקשה שילדים מהעבירה הוועדה  .3

שלא תיווצר מצב בו הורים מחשמונאים אינם מצליחים כדי בחשמונאים ממ"ד גני הולא ל

 יםלשבץ את ילדיהם בגנים הרצויים ושלא להוסיף עומס בגנים כאשר יש מקומות פנוי

 ביישוב השכן.

 

 ועדת ביטחון. ג

לשמוע מהם לקראת בניית זרובבל  מודיעין יחד עם גנישל עם ועדת ביטחון אייל נפגש  .1

שנים ישנה הערכת מצב עם החטיבה ומשם נגזרת  5כל  .שנים הבאות 5-ללהשמירה תקציב 

אייל מכין את התוכנית יחד  המסדירה את תשלום התושבים.צרכי השמירה ונבנית תוכנית 

 עם ועדת ביטחון וועדת תכנון ותקצוב אשר תוצג בהמשך לועד.

חיובי רכב  כל לרשום אתנוהאם  2019 מאזן  יבדוק לפני סגירת אילןמיכאל מציין ש .2

 .2020כיום ממשיך לרדת בתשלומים לשנת  . 2019שנת על חדש הביטחון ה

 

 ועדת נוער. ד

על הפקת  )שבט אורות( ב"י -)שבט הנני( ו א"בות יכלשובשם כל היישוב תודה מטעם הועד  .1

 יישר כוחכם! הטקסים השנה.

חזרת הנוער לפעילות בצורה מדורגת הועדה תוכנית לההכינה לאור ההקלה בהנחיות  .2

יפגש עם הרכזות בקבוצות הנוער י ומותאמת. יצא מכתב להורים ולנוער בעניין. בשלב ראשון

 "תו סגול"לפי הנחיות בשלב זה . , במרחב הציבורי, עם מסיכות ותוך שמירת מרחקקטנות

 .בסניף לחזרת פעילות בני עקיבא יךכרגע תארמועדון הנוער נשאר סגור. אין 
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. מתנ"סנלפי כללי ו בהתאם להנחיות גם מחוץ לבית התנדבבמסגרת ההקלות הנוער יוכל ל .3

, אישור הורים בדומה לזו של בית הספר על ידי רכזות הנועררישום יומי יבוצע כלומר 

חברים וכמובן עם מסיכות  5)הצהרה שאין חום, צורך בבידוד וכו(, בקבוצות קטנות של עד 

 רק מכיתה י' ומעלה. ושמירת מרחק. ההתנדבות היא

 פעילות אלטרנטיבית צעויב . לא לקיים מדורות היאהארצית ההנחיה  :ג בעומר"ל .4

 ש"ח.2,000תקציב של עד אושר לכך  .וירטואלית לקבוצות קטנות שיאורגנו מראש

תיבדק   .ולאחריו ערב שירה מקוצר חגיגית איש לתפילה 19יהיו קפסולות של  :יום ירושלים .5

 .זמין את כלל תושבי היישובואז ניתן גם לה יערב שירה וירטואל האפשרות לקיום

בחצרות בתים לפי  ,שיאורגנו מראש על ידי הרכזות יתקיים לימוד בקפסולות :שבועותהחג  .6

אשר יוכן  תהיה חוברת תכנים ללימוד .כיבוד אישי עם ות,כמות מאושרת של נוער לקפסול

 שאחד מההורים בבית המארח יוכל להעביר חלק מהתוכן.נשאף  .על ידי הנוער

 

 ועדת שפ"ה ה.

עדר ילאור ה והגינון יו"ר ועדת שפ"ה מתבקש להכין תוכנית לטיפול בנראות של היישוב .1

 הקורונה.מגפת עובדים בשל 

ניתן  .וניקיון עליםשל ספסלים תושבים בצביעה הנוער וכלל העזרת את פנינית מבקשת  .2

 כנ"ל מבצע שישי ניקיון. משפחה תיקח אחריות על האזור ליד מקום המגורים.  ליזום שכל

הנחת  כולל הקפדה על ,קבוצות לצביעה עם מפקח בדגש על מניעת לכלוך - מעורבות הנוער

 .)באחריות מיכאל( למניעת לכלוך הרצפה בעת צביעהמשטח 

 

 תרבות ועדת. ו

 טקס יום ירושלים. וועדת תרבות שוקדת לקראת .1

 .2020יום העצמאות למול הוצאות  2019הוצאות יום העצמאות  לועד פנינית תציג .2

 

 תכנון ותקצובועדת  .ז

מול מקור הכנסה או  למעט מה שצבוע ספציפי ,תקציבים של וועדותממליץ להקפיא אילן  .1

  מתוך מטרה לעבור לאיזון תקציבי. אישור ספציפי, 

 

 

 

 (בזום) 17.5.2020  -ישיבת וועד הבאה מועד 

 

 מיכאל פורר רשם: 


